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PROTOKÓŁ nr XVII/2020 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 29 stycznia 2020 r. w godzinach 1000 – 1200 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Sylwester Cimochowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Mariola Brygida Karpińska 

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn    

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski.  

19. Jarosław Schabieński 

20. Andrzej Turowski 

Nieobecni radni: 

1. Anna Ruszewska   

2. Sławomir Sieczkowski 

3. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XVI sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek – 

Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława 

Stelmacha – Skarbnika Miasta,  Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, przedstawicieli 

instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, 

dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, 

przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, naczelników i kierowników wydziałów 

Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów, radnych Rady 

Miejskiej w Suwałkach. 

Stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach wzięło udział  

20 radnych, w związku z powyższym istniało wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad został radnym podany przy zawiadomieniu 

o zwołaniu sesji.  
 

Radni nie zgłosili wniosków. 

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że porządek obrad, w brzmieniu zaproponowanym Państwu 

radnym przy zwołaniu sesji, został przez Wysoką Radę przyjęty.  

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XVI/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 grudnia  

2019 roku.   

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 30 grudnia 2019 roku.   

5. Przedłożenie Planów pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach na 2020 rok. 

6. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2020 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2019 rok. 

8. Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” w 2019 r. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu 

pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad 

udzielania dotacji w ramach programu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia  

planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Suwałki,  

a także określenia granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę 

na obszarze miasta Suwałk. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do przygotowania i opracowania 

„Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2030”. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej i Grunwaldzkiej  

w Suwałkach. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu produkcyjno-usługowego przy ulicy Północnej  

w Suwałkach. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment wschodniej pierzei ulicy Teofila 

Noniewicza od nr 2 do nr 6 w Suwałkach. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian uchwały w sprawie określenia trybu 

postępowania o udzielenie dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli dotacji 

celowych dla rodzinnych ogródków działkowych. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji Parafii Rzymskokatolickiej 

p.w. Matki Bożej Miłosierdzia w Suwałkach. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 
(„Rondo świętego Jana Bosko”). 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2020-2040. 

20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

21. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XVI/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 grudnia  

2019 roku.     

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XVI sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  

28 grudnia 2019 r. 

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XVI/2019 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 30 grudnia 2019 roku.   

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  
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Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 

uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 grudnia 2019 roku została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 5 

Przedłożenie Planów pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach na 2020 rok. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym komisje przedkładają Radzie Plany pracy. W związku z powyższym,  

w ubiegłym tygodniu Komisja Kultury, Sportu i Turystyki, Komisja Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa, Komisja Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisja Finansowo- 

-Budżetowa wypracowały i przyjęły Plany pracy. Natomiast Komisja Oświaty i Wychowania 

wypracowała i przyjęła swój Plan pracy na posiedzeniu Komisji, które odbyło się w dniu 

dzisiejszym przed sesją Rady.   

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Plany pracy komisji Rady Miejskiej w Suwałkach na 2020 r.  

zostały przyjęte – plany stanowią kolejno załączniki nr: 7, 8, 9 ,10, 11 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 6 

Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2020 rok. 
 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że propozycje tematów do projektu Planu pracy Rady  

na 2020 rok przedłożone zostały przez Prezydenta Miasta oraz Radnych. Z otrzymanych 

propozycji został wypracowany projekt Planu pracy, który radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Plan pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2020 rok  został 

przyjęty – Plan stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

 

Ad pkt. 7 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2019 rok.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku za 2019 rok zostało przyjęte.  

 

 

Ad pkt. 8 

Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” w 2019 r. 

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 



5 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach  

na sesję Rady. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczanie niskiej 

emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” w 2019 r. została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu 

pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad 

udzielania dotacji w ramach programu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

wraz z autopoprawką – załącznik nr 15 do protokołu. 

 Nadmienił, że na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego radny Wojciech 

Pająk zgłosił wniosek o zmianę zapisów projektu uchwały, które zostały przez członków Komisji 

przyjęte. Następnie projekt uchwały wraz z autopoprawką został pozytywnie zaopiniowany również 

na Komisji Finansowo-Budżetowej. Jednakże opinia prawna dotycząca zgodności z obowiązującymi 

przepisami prawa wykazała, że w obecnym brzmieniu zmiany te nie mogą zostać uwzględnione, 

ponieważ dotyczyłyby nie tylko właścicieli, czy współwłaścicieli kamienic, jaka była intencja radnego 

Wojciecha Pająka, ale także deweloperów oraz osób fizycznych i prawnych, w tym spółdzielni 

mieszkaniowych,  którzy mają inne możliwości do pozyskiwania funduszy. Sprawa ta z pewnością 

wymaga dogłębnej analizy i w przyszłości zaproponowania takich zmian, które pozwoliłby 

właścicielom, chociażby kamienic, możliwość uzyskania dotacji. W związku z powyższym 

przedkłada Radnym projekt uchwały bez zmian przyjętych na posiedzeniach Komisji. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stwierdził,  

że w tej sprawie Komisja nie wypracowała opinii, wobec czego jej nie przedstawi. 

(Opinia, która została wypracowana przez członków Komisji dotyczyła projektu uchwały 

uwzględniającego zmiany zaproponowane przez radnego Wojciecha Pająka – załącznik nr 16 

do protokołu). 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji –  

załącznik nr 17 do protokołu 

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał, czy uchwała może być podejmowana, skoro Komisja Strategii  

i Rozwoju Gospodarczego w tej sprawie nie opiniowała. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer poprosił radcę prawnego o zajęcie stanowiska, czy bez opinii Komisji  

Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rada może procedować zmienioną uchwałę.     

 

Bogdan Nieszczerzewski – radca prawny – wyjaśnił, że w pierwszej kolejności wpłynął projekt 

uchwały bez zmian zapisów zgłoszonych przez radnego Wojciecha Pająka, który określił mianem 

„pierwotny”. Na posiedzeniach Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego radny Wojciech Pająk 

zgłosił wniosek o zmianę zapisów uchwały, który pozytywnie przegłosowano. Następnie na Komisji 

Finansowo-Budżetowej radni pozytywnie przegłosowali uchwałę z autopoprawką uwzględniającą 

wniosek radego Wojciecha Pająka. Następnie projekt uchwały był opiniowany przez obsługę prawną 

Urzędu Miejskiego, która podtrzymała stanowisko poprawności zapisów w pierwotnym projekcie 

uchwały. Natomiast co do zmian zaproponowanych przez radnego Wojciecha Pająka zajęto 

stanowisko, że należy wypracować pojęcie definicji legalnej dla potrzeb tej uchwały w zakresie pojęcia 
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„jednego właściciela budynku wielorodzinnego” i z takim zastrzeżeniem przekazano nasze 

stanowisko. W dniu dzisiejszym Prezydent Miasta wycofał kwestię poprawek i według § 37 ust. 3 

Statutu Miasta Suwałk w szczególnie uzasadnionych przypadkach na wniosek Prezydenta Rada 

może postanowić o głosowaniu uchwały niezaopiniowanej przez właściwą komisję. W związku  

z powyższym przedmiotem głosowania będzie uchwała w wersji pierwotnej, czyli bez zmiany  

§ 2 pkt. 2 lit. A oraz § 5 ust. 18.    
 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 16 radnych, „wstrzymało się” – 4 radnych) 

przyjęta została  

 

Uchwała Nr XVII/222/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu pn.: „Ograniczanie niskiej 

emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielania dotacji  

w ramach programu 

– stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Suwałki, a także określenia 

granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta 

Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały – załącznik 

nr 20 do protokołu. 

 

Jarosław Schabieński – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Głosów w posiedzeniu nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 20 radnych) przyjęta została  
 

 

Uchwała Nr XVII/223/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Suwałki, a także określenia granic obwodów 

tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta Suwałk 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu 
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Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do przygotowania i opracowania 

„Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2030”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały – załącznik 

nr 24 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego odczytał opinię 

Komisji – załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Głosów w posiedzeniu nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 20 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XVII/224/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie przystąpienia do przygotowania i opracowania „Strategii Zrównoważonego 

Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2030” 

– stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej i Grunwaldzkiej  

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały – załącznik 

nr 28 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego odczytał opinię 

Komisji – załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji  

–  załącznik nr 30 do protokołu 

 

Zbigniew Roman De-Mezer – na końcu uzasadnienia do projektu uchwały jest zapis: „Reasumując 

powyższe, należy stwierdzić, że projekt planu został opracowany zgodnie z obowiązującymi 

przepisami i spełnia wymogi merytoryczne”. Taki sam zapis był również w uzasadnieniu do uchwały  

dotyczącej planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego przy ulicy Grunwaldzkiej  

i ulicy Sikorskiego i ta uchwała została przez Wojewodę w całości uchylona. Informację na ten temat 

otrzymał nieoficjalnie, w związku z powyższym poprosił Przewodniczącego Rady o przekazanie 

radnym w całości wszystkich dotychczasowych i przyszłych uchyleń nadzorczych Wojewody 

Podlaskiego w celu szczegółowego zapoznania się z ich interpretacją. Pomoże to zweryfikować 

popełniane błędy, ponieważ Prezydent Miasta na jednym ze spotkań powiedział, że uchwalanie 

planów zagospodarowania przestrzennego leży wyłącznie w kompetencji Radnych Rady Miejskiej.  

 

Zdzisław Przełomiec wniosek radnego Zbigniewa R. De-Mezera uznał za zasadny i takie 

informacje będą przekazywane radnym. 
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Bogdan Nieszczerzewski również  poparł powyższy wniosek radnego podkreślając, że poznanie 

trendów orzeczeniowych Wojewody będzie cennym wsparciem w pracy Radnych. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 20 radnych) przyjęta została  
 

Uchwała Nr XVII/225/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego  

u zbiegu ulic Bakałarzewskiej i Grunwaldzkiej w Suwałkach 

–  stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego  

planu zagospodarowania przestrzennego terenu produkcyjno-usługowego przy ulicy 

Północnej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały – załącznik 

nr 33 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego odczytał opinię 

Komisji – załącznik nr 34 do protokołu. 
 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 20 radnych) przyjęta została  
 

 

Uchwała Nr XVII/226/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu produkcyjno-usługowego przy ulicy Północnej w Suwałkach 

–  stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment wschodniej pierzei ulicy Teofila 

Noniewicza od nr 2 do nr 6 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały – załącznik 

nr 37 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego odczytał opinię 

Komisji – załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 20 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XVII/227/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego fragment wschodniej pierzei ulicy Teofila Noniewicza  

od nr 2 do nr 6 w Suwałkach 

–  stanowi załącznik nr 40 do protokołu 
 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia trybu 

postępowania o udzielenie dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli dotacji 

celowych dla rodzinnych ogródków działkowych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały – załącznik 

nr 41 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego odczytał opinię 

Komisji – załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej odczytał opinię Komisji  

– załącznik nr 43 do protokołu. 
 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 20 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XVII/228/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia trybu postępowania  

o udzielenie dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli dotacji  

celowych dla rodzinnych ogródków działkowych 

– stanowi załącznik nr 45 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji Parafii Rzymskokatolickiej 

p.w. Matki Bożej Miłosierdzia w Suwałkach. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię Komisji  

– załącznik nr 46 do protokołu. 
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Anna Maria Gawlińska zacytowała „Nie traćcie czasu, czyńcie dobro, czyńcie wiele a nigdy nie 

pożałujecie, żeście coś zrobili” - tą i innymi myślami Świętego Jana Bosko kierują się prowadzący 

parafię p.w. Matki Bożej Miłosierdzia, Księża Salezjanie a wraz z nimi również parafianie. W imieniu 

ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” powiedziała, że poparli petycję o nadanie nowo powstałemu 

rondu znajdującemu się na terenie tej parafii nazwy „Rondo świętego Jana Bosko”. Jest to wyraz 

uczczenia pamięci tego Świętego, za którego przykładem parafia Księży Salezjanów prowadzi  

w naszym mieście dzieła charytatywne, szczególnie skierowane do dzieci i młodzieży. Poprosiła  

o pozytywne rozpatrzenie tej petycji oraz podjęcie stosownej uchwały.     

 

Kamil Klimek wyjaśnił, że w sprawie nadania nazwy rondu u zbiegu ulic Prymasa Stefana 

Wyszyńskiego i Rotmistrza Witolda Pileckiego wpłynęły dwie petycje. Pierwszą właśnie 

procedujemy, a drugą wniósł Pan Marek Kaczmarek reprezentujący Komisję Emerytów  

i Rencistów NSZZ „Solidarność”, dotyczącą uczczenia pamięci Aleksandra Seredyńskiego, który  

bez wątpienia jest postacią zasłużoną dla miasta Suwałk. Z kolei petycja złożona przez Parafię 

Rzymskokatolicką p.w. Matki Bożej Miłosierdzia w Suwałkach jest również zasadna.  

W powyższej sprawie doszło do pewnego kompromisu i podkreślił, że chce to wyjaśnić, ponieważ 

niektóre media przekazały nieprawdziwe informacje. Przede wszystkim uszanowana została wola 

autora Pana Marka Kaczmarka, który dowiedziawszy się, że wpłynęła inna petycja w tej samej 

sprawie, wycofał swoją i złożył wniosek, który dotyczył ronda u zbiegu ulic Sportowej  

i Aleksandry Piłsudskiej. Jednakże w sprawie nadania nazwy rondu u zbiegu tych dwóch ulic 

została podjęta uchwała i dziś nosi nazwę rondo imienia Olimpijczyków. Następnie na posiedzeniu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w trakcie dyskusji zasugerowano Panu Markowi 

Kaczmarkowi, żeby wystąpił z wnioskiem o nadanie nazwy „Aleksandra Seredyńskiego”  

przy zbiegu ulic Pileckiego i Północnej i taką propozycję Pan Marek Kaczmarek przyjął  

z zadowoleniem. Podkreślił, że zawsze uwzględnia się wnioski autorów petycji i zaapelował, żeby 

informacje w tych kwestiach były przekazywane w sposób prawdziwy. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 20 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XVII/229/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie uwzględnienia petycji Parafii Rzymskokatolickiej  

p.w. Matki Bożej Miłosierdzia w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 48 do protokołu 
 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu.  

(„Rondo świętego Jana Bosko”) 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że podejmowanie uchwał w sprawach nazw ulic zgodnie  

z art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym należy do wyłącznej 

kompetencji rady gminy. W dniu 21 stycznia br. odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w sprawie petycji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Matki Bożej Miłosierdzia 

w Suwałkach o nadanie nazwy rondu przy zbiegu ulic Prymasa Stefana Wyszyńskiego  

i Rotmistrza Witolda Pileckiego „Rondo imienia świętego Jana Bosko”, którą uznano  

za zasługującą na uwzględnienie.   
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Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 49 do protokołu 

 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 20 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XVII/230/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie nadania nazwy rondu 

– stanowi załącznik nr 51 do protokołu 
 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały – załącznik 

nr 52 do protokołu. 

 Nadmienił, że miał możliwość przeprowadzenia rozmowy z Wojewódzkim Konserwatorem 

Zabytków, między innymi w kwestii oświetlenia i doświetlenia elewacji obiektów zabytkowych 

naszego miasta. Światłem można nocą wyeksponować piękno architektury zabytków, którego światło 

dzienne nie oddaje.    

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Anna Maria Gawlińska zgłosiła do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  

na 2020 rok wniosek formalny w brzmieniu: „zamiast zwiększenia planu w dziale 750 Rozdział 75023 

na zadanie pn. rewitalizacja zabytkowych elewacji ratusza miejskiego o kwotę 700 tys. zł, te środki 

finansowe przeznaczyć na zwiększenie wydatków w dziale 600 „transport i łączność” Rozdział 60016 

§ 6050 zadanie „przebudowa ulicy Paca”. Ugrupowanie „Mieszkańcy Suwałk” uważa, że elewacja 

ratusza nie jest w tak tragicznym stanie jak droga i chodniki przy ulicy Paca. Mieszkańcy Osiedla 

Północ już od kilku lat zabiegają o jej wyremontowanie, o czym świadczy chociażby 1530 głosów 

oddanych w projekcie tegorocznego Budżetu Obywatelskiego. Mieszkańcy oczekują od Miasta, żeby 

zrobiło też coś dla ludzi, a nie tylko dla budynków.  Przypominając o łańcuchach zamówionych  

na rocznicę 300-lecia miasta, podsumowała, że „na ten czas może dość tych zbytków”. 

 

Czesław Renkiewicz Prezydent Miasta stwierdził, że potrzeb jest wiele, ale są sprawy 

priorytetowe, a do takich należy wygląd siedziby władz miejskich, który lada chwila od północnej 

strony zacznie sypać się tynk. Wie, że niektóre osoby działają w myśl hasła: „Im gorzej,  

tym lepiej”. Podkreślił, że ratusz wręcz wymaga remontu, ponieważ jest wizytówką naszego 

Miasta. Trzeba ten remont wykonać, podobnie jak położony w jednym ciągu obiekt I Liceum 

Ogólnokształcącego, w sprawie którego decyzja zapadła wcześniej. Uważa, że obowiązkiem 

gospodarza jest dbanie o zabytki miasta. Dodatkowym uzasadnieniem jest fakt, że Miasto  

w tym roku będzie obchodziło 300-lecie swego istnienia i na te uroczystości przybędą Suwalczanie 

z całego świata.  

Natomiast w sprawie remontu ul. Paca Prezydent Miasta stwierdził, że już kilka razy  

ten temat był poruszany. Realizacja tej inwestycji mogłaby się odbyć podobnie, jak w przypadku 
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ul. Młynarskiego, gdzie zadanie to wykonane zostało wspólnie z Suwalską Spółdzielnią 

Mieszkaniową. Podjęto już rozmowy z Suwalską Spółdzielnią Mieszkaniową, która jest 

wydajnym finansowo partnerem, otwartym na współpracę, zatem należy tylko ustalić szczegóły 

dotyczące wydatków i czasu przeprowadzenia prac. 

 

Anna Maria Gawlińska stwierdziła z nadzieją, że słowa „im gorzej tym lepiej” nie dotyczą 

ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk”, ponieważ wyrażana jest chęć, by wszystkim mieszkańcom żyło 

się dobrze w naszym mieście. Przyjmuje argumenty merytoryczne, natomiast prosi, żeby nie zarzucać 

im tego,   że chcą aby było gorzej. Poprosiła również o niebagatelizowanie potrzeb mieszkańców. 

Ponadto zwróciła uwagę na fakt, że w budżecie miasta na 2020 rok nie były ujęte środki finansowe  

na remont ratusza. Uważa, że wygospodarowane oszczędności dobrze byłoby przeznaczyć  

na potrzebę, która pojawia się od wielu lat. Centrum miasta jest ważne, ale ważne jest także Osiedle 

Północ.       

 

Mariola Brygida Karpińska poparła stanowisko Prezydenta Miasta. Stwierdziła, że oczywiście 

ważni są ludzie i ich potrzeby, ale są też tzw. priorytety. Nasze miasto posiada piękną starówkę, 

aczkolwiek zaniedbaną i uważa, że każda złotówka przeznaczona na zachowanie zabytków  

w Suwałkach jest sprawą bardzo istotną i ważną, bo stanowią one spuściznę naszych przodków  

i powinno się o tym pamiętać. Dlatego też wygospodarowanie środków finansowych na zabytki 

jest jak najbardziej wskazane. Uważa, że „nie należy przyjmować gości w brudnym mieście  

z odrapanym ratuszem i Prezydentem, któremu żałujemy na insygnia”. Aczkolwiek poprosiła, 

ażeby w niedalekiej przyszłości zwrócić uwagę na potrzeby mieszkańców Osiedla Północ  

i wykonać tam remont. W związku z przyszłymi obchodami 300-lecia Suwałk poprosiła  

o poprawienie nazw ulic zamieszczonych na blokach osiedlowych, ponieważ niektóre są  

z błędami. 

 

Jacek Niedźwiedzki włączając się do dyskusji przypomniał, że jakiś czas temu zaoszczędzone 

pieniądze w kwocie 700 tys. zł, które miały być przeznaczone na remont ratusza, zostały 

przesunięte na remont basenu przy Szkole Podstawowej nr 10. Powiedział, że takie przesunięcia 

środków finansowych zaplanowanych na realizację przedsięwzięć może trwać w nieskończoność, 

gdyż zawsze mogą pojawić się ważniejsze cele.   

 

Wojciech Pająk poparł działania związane z renowacją ratusza,  argumentując, że siedziba władz 

miejskich to jednocześnie zabytek, obiekt należący do ścieżki klasycystycznej. Zwrócił uwagę,  

że osoby odwiedzające nasze miasto oraz turyści rozpoczynają zwiedzanie starówki od miejskiego 

ratusza i ulicy Kościuszki. 

Czesław Renkiewicz Prezydent Miasta przypomniał, że w ubiegłym roku na posiedzeniach Komisji 

Strategii i Rozwoju oraz Komisji Finansowo-Budżetowej był przedstawiony Program budowy dróg 

osiedlowych w perspektywie do 2023 roku i po 2023. Ten program zostanie przekazany opinii 

publicznej. W tym Programie ujęte są wszystkie drogi osiedlowe, które będą remontowane i jest tam 

również ulica Paca.   

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnej Anny Marii Gawlińskiej   

w brzmieniu: „zamiast zwiększenia planu w dziale 750 Rozdział 75023 na zadanie pn. rewitalizacja 

zabytkowych elewacji ratusza miejskiego o kwotę 700 tys. zł, te środki finansowe przeznaczyć 

na zwiększenie wydatków w dziale 600 „transport i łączność” Rozdział 60016 § 6050 zadanie 

„przebudowa ulicy Paca”.  

 

 „za”    – 8 radnych 

„przeciw”   – 10 radnych   

„wstrzymało się” – 8 radnych   
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Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że wniosek nie został przyjęty. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” –  11 radnych, „wstrzymało się” – 8 radnych) 

przyjęta została  
 

Uchwała Nr XVII/231/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na  2020 rok 

– stanowi załącznik nr 56 do protokołu 
 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2020-2040.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały – załącznik 

nr 57 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji  

– załącznik nr 58 do protokołu. 
 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” –  11 radnych) przyjęta została  
 

Uchwała Nr XVII/231/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2020-2040 

– stanowi załącznik nr 60 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 23 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer obserwując życie społeczne naszego miasta stwierdził, że jest coraz 

więcej konfliktów społecznych najprawdopodobniej przez nieumiejętne prowadzenie rozmów,  

z powodu których wybuchają protesty społeczne. Zarzucił Prezydentowi Miasta brak dostatecznej 

komunikacji z radnymi i mieszkańcami. Poprosił, żeby wspólnie zastanowić się gdzie leży 

problem, ponieważ uważa, że podąża się nie w tym kierunku, w którym powinno się iść. Zaczyna 

się zarządzanie kryzysem a nie zarządzanie Miastem.  

 Zwrócił uwagę na tabliczki zamieszczone przy wejściu do ratusza. Na samej górze wisi 

tabliczka z napisem „Urząd Miejski w Suwałkach”, pod nią jest tabliczka z napisem „Rada Miejska 

w Suwałkach”. W większości samorządów jest odwrotnie i tabliczka z napisem „Rada Miejska” 
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wisi na samej górze. Nie wie, czy to świadczy o relacjach, ale z pewnością jest to dobry moment, 

żeby to poprawić.   

 

Kamil Klimek uważa, że w mieście jest wielu dobrych specjalistów, natomiast bywają problemy 

z komunikacją na linii pracownik samorządowy a mieszkaniec. W tej kwestii jest pewne 

niezrozumienie. Dlatego warto położyć większy nacisk na nabycie umiejętności 

interpersonalnych. W związku z powyższym zwrócił się z prośbą do Prezesa Parku Naukowo-

Technologicznego o przeprowadzenie specjalnego szkolenia w zakresie efektywnej komunikacji 

dla urzędników, samorządowców i pracowników miejskich jednostek organizacyjnych. 

Mariola Brygida Karpińska stwierdziła, że nie zgadza się z opinią radnego Zbigniewa De-Mezera, 

ponieważ jej zdaniem duża ilość skarg, petycji i wniosków świadczy o otwartości i sile demokracji  

w naszym mieście. Według niej to dowód dobrych wzajemnych relacji między władzą  

a obywatelami. 

Czesław Renkiewicz Prezydent Miasta stwierdził, że zarządza miastem, a nie kryzysem.  

Tych kryzysów rzeczywiście jest sporo, jeden z nich dotknął również herbu naszego miasta i tego 

co się wydarzyło w tym zakresie. Można czasami inaczej poprowadzić określone zagadnienie, 

można zwiększyć konsultacje społeczne, można wychodzić szerzej z określonymi tematami - tylko 

jest czas konsultacji i czas podejmowania decyzji. Wsłuchuje się w głosy mieszkańców,  

ale oni oczekują skuteczności jego działalności. Rozmawiać i dyskutować można godzinami  

i czasami z tej dyskusji nic nie wynika, bo zdania są podzielone, są róże kontrowersje, różne 

opinie, ale ktoś musi podjąć decyzję i za nią odpowiadać i tą odpowiedzialność podejmuje od lat. 

Z jakim skutkiem? – to oceniają mieszkańcy i Rada Miejska. Jeśli chodzi o tabliczki zawieszone 

przy wejściu do ratusza to nie ma wiedzy, czy jakieś standardy wypracowane są w tym zakresie. 

Zapytał, dlaczego radni, którzy zasiadają w Radzie Miejskiej już od kilku lat, nie zgłosili tego 

tematu wcześniej, chociażby w momencie zatwierdzania ich na ścianie budynku. Niemniej jednak 

przyjmuje krytykę i wie, że trzeba dużo poprawić w komunikacji, ale czasami godzinne dyskusje  

nie przynoszą oczekiwanych skutków. W nawiązaniu do liczby interpelacji stwierdził, że byłoby 

ich więcej, gdyby prawo się nie zmieniło. Poprzednio na tej mównicy Radni bardzo często 

zgłaszali różne propozycje w formie interpelacji i od razu na tej samej sesji była udzielana 

odpowiedź lub odpowiadano na piśmie, jeśli sprawa była trudniejsza. Nadmienił, że zanim 

wpłynie do niego interpelacja Radnego, ma możliwość wcześniejszego zapoznania się z jej 

tematem na portalach internetowych. Nie zgodził się z twierdzeniem, że brak jest dobrej 

komunikacji pomiędzy prezydentem, radnymi i mieszkańcami, ponieważ przyjmuje interesantów, 

wsłuchuje się w głosy mieszkańców i drzwi jego gabinetu zawsze dla Radnych są otwarte. 

Podkreślił, że nigdy nie unika trudnych tematów. Odnosząc się do krytyki radnego Zbigniewa  

De-Mezera, skierowanej pod jego adresem i podległych mu urzędników, stwierdził, że częściowo 

się z nią zgadza. Podsumowując zapowiedział, że postara się – „w cudzysłowie” - poprawić, 

jednak swoje zdanie na ten temat ma. 

 

Jacek Niedźwiedzki w imieniu ugrupowania „Platforma. Nowoczesna Koalicja Obywatelska”  

w pełni poprał powyższą wypowiedź Radnej Marioli Karpińskiej.  

 

Zdzisław Przełomiec włączając się do dyskusji powiedział, że zawsze był orędownikiem tego,  

by merytorycznie rozmawiać z jak najmniejszą dozą emocji i poprosił wszystkich, żeby do tego dążyli. 

Przypomniał, że w sprawie czterech petycji mieszkańców Suwałk odbyło się posiedzenie Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji, w którym również wziął udział i tylko na początku rozmowy toczyły się 

dość emocjonalnie, a potem były zapytania i prośby. Czasami można pomóc w sposób „prozaiczny”. 

Kwestia tylko dotarcia do odpowiednich i kompetencyjnych osób, wskazania przepisów, doproszenia 

kogoś na spotkanie. Czasem drobne, błahe sprawy mogą być bardzo dokuczliwe, wobec tego rolą nas 

wszystkich jest zachowanie kurtuazji, dyplomacji i kultury w dyskusji. 
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Czesław Renkiewicz Prezydent Miasta zaprosił na uroczyste otwarcie Suwalskiego Ośrodka 

Kultury przy ul. Noniewicza, które odbędzie się 14 lutego o godz. 1200. Marszałek Województwa 

Podlaskiego, który przyznał środki finansowe na renowację tego obiektu, potwierdził swoją 

obecność na tej uroczystości. Zaprosił także na bal „Włócznie Jaćwingów” i poprosił  

o potwierdzenie udziału. Natomiast w dniu 10 lutego o godz. 1500 odbędzie się w tej sali spotkanie 

w sprawie procedowania nowej Strategii Rozwoju Oświaty.  

 

 

Ad pkt. 24 

Zakończenie obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że najbliższa sesja planowana jest wstępnie na dzień  

26 lutego 2020 r. w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego.  

 

Kończąc XVII sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach                   

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 

 

Protokół sporządziła:                                                        

Katarzyna Gałazin 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


